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REGADIUS RESERVES 

Segarra-Garrigues i Canal. d'Urgell exigeixen a 
la CHE que els assigni jà les reserves del Segre 
Només falta que el president firmi el repartiment que atorgaria més de 22 hm3 al primer dels més de 
290 que ara hi ha, i la resta al segon li Un cinque reg a l'Urgell, quan s'hi sumin uns altres 25 hm3 

MARIA MOLINA 
I LLEIDA I Els presidents del Ca
nal d'Urgell, Amadeu Ros, i 
del Segarra-Garrigues, Josep 
Maria Jové, van exigir ahir a 
la Confederació Hidrogràfica 
de l'Ebre (CHE) que els assigni 
ja les reserves del sistema Se
gre-Rialb, que en l'actualitat 
emmagatzema més de 290 hm3, 
per fer front a l'actual campanya 
de regs. Ambdós van indicar 
que, davant de la falta d'acord 
entre les dos comunitats, ha es
tat la CHE la que ha hagut de 
prendre aquesta decisió, que els 
consta que ja està firmada pel 
president de l'organisme, Carlos 
Arrazola. Jové va explicar que 
en l'última conversa mantingu
da ja se'ls va comunicar l'aigua 
de la qual disposaran aquest 
estiu i que per al Segarra-Gar
rigues serà de més de 22 hm3 

1 de 265 per al Canal d'Urgell 
(si bé cal restar proveïments i 
cabal ambiental). "Per cada 13 
hm3, 12 són per a l'Urgell i un 
per al Segarra-Garrigues", va 
explicar Jové. Considera que és 
una bona distribució però que 
s'ha de fer efectiva com més 
aviat millor "per saber de quin 
cabal disposem ja que de mo
ment l'estern assignant amb les 
previsions a la baixa ja que no 
tenim un marge de referència", 
va remarcar Jové en la tertúlia 
del programa A diari, de Lleida 
TV, que presenta Santi Roig, en 
el qual va participar juntament 
amb Ros i el president del Canal 
de Pinyana, Ramon Piqué. 

Per la seua part, el president 
del Canal d'Urgell va posar èm-

fasi en la necessitat de fer una 
bona gestió de l'aigua per no es
gotar totes les reserves aquest 
any. En aquest sentit, Ros va ex
plicar que s'està estudiant do
nar un cinquè reg o hidro que, 
segurament, s'aprovarà per la 
junta de govern quan se sumin 
uns altres 25 hm3 a les actuals 
reserves, cosa que és més que 
possible ja que continuen les 
precipitacions al Pirineu i en
cara hi ha reserves de neu. El 
president de Pinyana va indicar 
que a la Ribagorçana hi ha més 
de 600 hrn3 que garanteixen la 
campanya i que la comunitat 
fomenta l'estalvi amb el reg per 
torns mitjançant WhatsApp, 
que està sent un èxit. 

Harmonitzar 
la Pallaresa i 
modernitzar ja 
• Suprimir el reg a manta 
i harmonitzar la Noguera 
Pallaresa són condicions 
imprescindibles, sobre
tot per acabar el Segar
ra-Garrigues, amb una 
extensió de 70.000 ha. La 
conca del Segre no té re
cursos per als dos regadius 
i menys en èpoques de se
quera. Només haurà deri
vat 69 hm3 de la Pallaresa 
al Segre connectant el ca
nal Auxiliar i el Principal, 
va defensar Ros. També 
és vital modernitzar les 
primeres 11.000 ha (vegeu 
el desglossament). 

ADMINISTRACIÓ POLÈMICA 

Els presidents del Pinya na, Segarra-Garrigues i Canal d'Urgell al programa de Lleida TV. 

~ INFRAESTRUCTURES 

Col·laboració estreta entre dos entitats diferents 
• Jové va expressar el seu to
tal suport a col· laborar estre
tament amb l'Urgell a l'hora 
de compartir infraestructures 
fetes que puguin utilitzar per 
reduir despeses de moder
nització però va descartar la 
fusió ja que "som dos comuni
tats molt diferents i funcionem 

de forma diferent". Piqué va 
posar com a exemple el Pacte 
de l'Aigua amb l'Aragó i Cata
lunya "amb el qual treballem 
braç a braç". El president del 
Segarra-Garrigues va incidir 
que Aigües del Ter-Llobre
gat només gestiona les seues 
infraestructures però que 

URBANISME PROTESTES 

l'aigua és competència de la 
CHE. Ambdós van indicar 
que l'Administració només 
finança obres quan hi ha un 
compromís dels regants a pa
gar, tal com s'ha demostrat 
en el seu ças. Per la seua part, 
Ros va remarcar que espera el 
que digui el Govern. 

Osca diu ara que lidera un projecte 
amb el Sobirà sobre ramaderia 

Recollida de firmes massiva 
per les obres a Torres 

REDACCIÓ 
I LLEIDA I La diputació d'Osca 
va fer públic ahir que dilluns 
passat es va reunir a Sort amb 
representants del consell co
marcal del Pallars Sobirà i del 
Centre de Ciència i Tecnologia 
Forestal de Catalunya, a més 
de l'Institut Pirinenc d'Ecolo
gia i la Fundació Pastors, per 
abordar el desenvolupament 
del projecte BEEP, de bioeco
nomia forestal per potenciar 
el pastoralisrne al Pirineu. 

Es tracta d'un projecte dotat 
amb gairebé dos milions d'eu
ros dels fons Next Generation 
amb què es preveu potenciar 
la ramaderia extensiva i el pas
toralisme al Piril).eu de Lleida 
i Osca. 

Es tracta d'un dels quatre 
projectes més destacables en 
els quals col·laboren les dos 
províncies. Els altres tres es re
fereixen a Mont-rebei, l'autovia 
A-14 i la carretera N-230 i les 
anomenades CèHules d'Inno-

vació Local, sobre les quals la 
diputació de Lleida ha lamentat 
que la seua homòloga a Osca 
ha mantingut un bloqueig des 
que va començar el mandat, fa 
un any. En el cas del projecte 
ramader i de pastoralisrne, la 
diputació de Lleida va col·la
borar en la seua fase inicial i 
posteriorment el va deixar en 
mans del consell. Pel que fa a la 
resta, el mateix dimecres Osca 
va anunciar una reunió per al 
dia 28. 

I TORRES DE SEGRE I La gran majoria 
dels veïns dels cinc c¡urers de 
Torres de Segre on l'ajuntament 
vol abordar obres d'urbanitza
ció s'oposen al projecte i ja han 
recollit firmes en gairebé un 
centenar de cases de la zona, 
que representa més del 90 per 
cent de les persones que hi resi
deixen, malgrat que hi ha alguns 
habitatges buits, vanindicar 
portaveus d'aquest col·lectiu. 
Rebutgen pagar contribucions 
especials per aportar el14 per 

cent dels més de 700.000 que 
costen, el 50% abans d'abor
dar-les i la resta a l'acabar l'ac
tuació. Els veïns de la zona 
afectada han fet dos recollides 
de firmes què han entregat al 
consistori i que l'equip de go
vern ha ignorat, diuen. Addu
eixen que en aquests carrers vi
uen persones d'avançada edat 
que no poden fer front a aquest 
pagament, a més de criticar els 
problemes de mobilitat que els 
comportaran. 
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